

Uma jornada musical pelos templos romanos de Bekaa

Em meio a estes tempos sem precedentes e cheios de desafios, e agora mais do que nunca, o Festival Internacional de Baalbek segue forte, dedicado a levar esperança e a luta pela criatividade artística e pela cultura.

Esse ano, podemos dizer #BrilhaLíbano (#ShineOnLebanon) com orgulho ao lançarmos luz sobre talentosos jovens artistas locais por meio de uma jornada musical única pelos templos romanos de Bekaa.

Essa iniciativa tem como objetivo oferecer uma plataforma e visibilidade para a vibrante cena musical local, incentivando músicos, cantores e compositores libaneses a exibir seu talento e criatividade.

A série de 10 performances (de aproximadamente 8 minutos cada) foi filmada em vários sítios arqueológicos romanos pelo vale do Bekaa.

Músicos e bandas locais foram selecionados em uma gama variada de gêneros musicais como clássico, indie folk, rock, dream pop, eletrônica, hip hop, oriental e jazz, oferecendo um programa rico e vibrante.

O pano de fundo para cada apresentação é o cenário natural de 10 sítios arqueológicos romanos diferentes, em Baalbeck e pelo Bekaa. Esses sítios são o Templo de Vênus (Baalbeck), a Pedra da Mulher Grávida (Baalbeck), A Basílica Cívica (Ballbeck), os templos de Niha, Qsarnaba, Majed el Anjar e Ain Herché. Esse evento permitirá aos espectadores que descubram esses lugares quase desconhecidos. Essa jornada arqueológica foi possível graças à colaboração do Departamento Geral de Antiguidades.

As apresentações #BrilhaLíbano foram gravadas ao pôr do sol durante o mês de junho de 2021 por vários talentosos diretores libaneses, valorizando as performances dos artistas e a beleza dos sítios romanos.

Essas performances serão editadas em uma única transmissão gratuita on-line (de aproximadamente 90 minutos) que irá ao ar na sexta-feira, dia 9 de julho de 2021, por volta de 20h45 (horário de Beirute, 14h45 no horário de Brasília), em todos os canais locais libaneses e nos canais pan-arábicos MBC 4 e Shahed, assim como no YouTube e no Facebook.

Link para o Facebook:

<https://www.facebook.com/events/498702914794302/?ref=newsfeed>

Link para o YouTube: <https://www.youtube.com/watch?dt1RPq-AFFI>

Os artistas, Diretores e organizadores estarão reunidos nesta noite na Acropolis de Ballbeck, onde o evento será lançado simultaneamente.

Esse projeto foi possível graças à generosidade e à confiança inabalável de instituições culturais, fundações, patrocinadores privados e amigos do festival, que apoiaram nossa missão. O Festival de Baalbeck segue em frente e persevera para manter a criatividade cultural e a cultura vivas no Líbano.

Projeto e Produção: Festival Internacional de Baalbeck

Direção Artística: Jean-Louis Mainguy

Seleção dos artistas: Leyla Nahas

Artistas: Beirut Vocal Point, Blu Fiefer, Ghenwa Nemnom, Jana Semaan & Pierre Geagea, Makran Abou Hosn Quintet, Postcards, Serge, Taxi 404, Vladimir Kurumilian & Ziad Moukarzel, Ziyad Sahhab e Zef

Diretores: Bassem Christo, Chady Hanna, Elie Rizk, Emile Slailaty, Ingrid Bawab, Michel Saliba, Mirna Khayat, Roger Ghantous e Samer Dadanian.

Gerente de Produção: Guy Yazbeck

Comunicação e estratégia: Impact BBDO



مهرجانات بعلبك الدولية BAALBECK INTERNATIONAL FESTIVAL

بيان صحفي

#ShineOnLebanon

جولة موسيقية في المعابد الرومانية في البقاع

لا تزال مهرجانات بعلبك ، اليوم أكثر من أي وقت مضى، تحمل الأمل، على الرغم من الصعوبات غير المسبوقة التي تمرّ بها البلاد، لتواصل نضالها الثقافي من خلال دعم الإبداع والثقافة اللبنانية.

نطلق هذا العام، وبفخر، #ShineOnLebanon لتسليط الضوء على المواهب اللبنانية الشابة في المشهد الموسيقي الجديد عبر رحلة في المعابد الرومانية في البقاع.

تهدف هذه المبادرة إلى إبراز مواهب الموسيقيين والمغنيين والملحنين اللبنانيين الشباب الذين لم تسنح لهم الفرص مؤخرًا لتقديم رؤيتهم وعرض أعمالهم أمام الجمهور.

يتكوّن #ShineOnLebanon من سلسلة من ١٠ حفلات (مدة كل منها حوالي ٨ دقائق) في مواقع أثرية مختلفة من العصر الروماني.

لذلك، تم تحديد الفنانين أو المجموعات اللبنانية التي تقدّم أنواعًا موسيقية مختلفة (كلاسيكية ، فولكلورية ، روك ، بوب ، إلكترو ، هيب هوب ، شرقي وجاز) لإظهار الغنى الإبداعي للجيل الجديد وتقديم برنامج انتقائي، غني ومتناغم.

ستقام هذه الحفلات في عشرة مواقع أثرية رومانية تمتد من بعلبك الى أماكن أبعد في البقاع ، في أماكن لم تستغل سابقاً : معبد فينوس (بعلبك) ، حجر الحبله لمقلع بعلبك ، الطريق الروماني أو البازيليك المدني (بعلبك) ، معابد نيحا ، قصر نيا ، مجدل عنجر وعين حرشي. هذه المواقع أغلبيتها غير معروفة من العامة وسنساهم معاً في اكتشافها بفضل تعاون المديرية العامة للأثار.

تم تصوير حفلات #ShineOnLebanon عند غروب الشمس خلال شهر حزيران ٢٠٢١ وذلك لإبراز أداء الفنانين وموهبة المخرجين اللبنانيين وروعة المكان.

البث المجاني لهذا الحفل الفريد (حوالي ٨٠ دقيقة) ، سيتم في ٩ تموز ٢٠٢١ في حوالي الساعة ٨:٤٥ مساءً، على معظم القنوات التلفزيونية اللبنانية والعربية، وشبكات التواصل الاجتماعي الخاصة بالمهرجان ، وعلى رابط Youtube : <https://youtu.be/dt1RPq->

AFFI

تم تحقيق هذا المشروع بفضل العديد من الرعاية الخاصين الذين يدعمون رسالة المهرجانات الثقافية من أجل لبنان. مهرجانات بعلبك سوف تناضل دائماً وأبداً للحفاظ على الفن والثقافة .

- إنتاج : مهرجانات بعلبك الدولية
- ادارة فنيّة: جان-لوي مانغي
- اختيار الفنانين: ليلي نحاس
- الفنّانون : بيروت فوكال بوينت، بلو فايفر، غنوة نمم، جنى سمعان وبيار ججع، خماسي مكرم أبو الحسن، بوستكاردز، سرج، تاكسي ٤٠٤ ، فلاديمير كوروميليان وزباد مكرزل، زياد سلهب، وزف .
- المخرجون : باسم كريستو، شادي حنا ، ايلي رزق، اميل سليلاتي، إنغريد بواب ، ميشال صليبا، ميرنا خياط، روجيه غنطوس و سامر دادانيان .
- الحملة الاعلامية والتسويق : Impact BBDO

A musical journey across the Roman temples of the Bekaa



The Baalbeck International Festival, amidst these unprecedented and challenging times and now more than ever, stands strong, dedicated to bringing hope and fighting for artistic creativity and culture.

This year, we proudly say #ShineOnLebanon as we shed light on talented local young artists through a unique musical journey across the Roman temples of the Bekaa.

This initiative aims to offer a platform and visibility to the vibrant local music scene, encouraging Lebanese musicians, singers and composers to showcase their talent and creativity.

A series of 10 performances (approximately 8 minutes each) were filmed in several Roman archeological sites across the Bekaa.

Local musicians and bands were selected from a wide range of musical genres such as classical, indie folk, rock, dream pop, electro, hip hop, oriental, and jazz, offering a rich and eclectic program.

The backdrop for each showcase is the natural setting of 10 different archeological Roman sites, in Baalbeck and across the Bekaa. These sites are the Temple of Venus (Baalbeck), the Stone of the Pregnant Woman (Baalbeck), the Basilique Civique (Baalbeck), the temples of Niha, Qsarnaba, Majed el Anjar and Ain Herché. This event will allow viewers to discover these relatively unknown venues. This archeological journey was made possible thanks to the collaboration of the Directorate General of Antiquities.

The #ShineOnLebanon showcases were captured at sunset during the month of June 2021 by different talented Lebanese directors highlighting the artists' performances and the beauty of the Roman sites.

These performances will be edited into a one-of-a-kind free online stream (approximately 90 minutes) which will air on Friday, July 9th 2021, at around 8:45 p.m. (Beirut time), on all the local Lebanese channels and on the Pan Arab Channels MBC 4 and Shahed, as well as on YouTube and Facebook.

Facebook link <https://www.facebook.com/events/498702914794302/?ref=newsfeed>

Youtube link <https://www.youtube.com/watch?v=dt1RPq-AFFI>

On that evening, the artists, directors and organizers will be gathered in the Acropolis of Baalbeck where the concert will be simultaneously launched.

This project was made possible thanks to the generosity and unwavering trust of Cultural institutions, foundations, private sponsors and friends of the festival who support our mission. The Baalbeck Festival will carry on and persevere to keep artistic creativity and culture alive in Lebanon.

Conception & Production: Baalbeck International Festival

Artistic direction: Jean-Louis Mainguy

Artists' selection: Leyla Nahas

Artists: Beirut Vocal Point, Blu Fiefer, Ghenwa Nemnom, Jana Semaan & Pierre Geagea, Makram Aboul Hosn Quintet, Postcards, Serge, Taxi 404, Vladimir Kurumilian & Ziad Moukarzel, Ziyad Sahhab and Zef.

Directors: Bassem Christo, Chady Hanna, Elie Rizk, Emile Slailaty, Ingrid Bawab, Michel Saliba, Mirna Khayat, Roger Ghantous and Samer Dadanian.

Production manager: Guy Yazbeck

Communication & Strategy: Impact BBDO